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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tervez a kormány tenni a betegség terjedésének 
visszaszorítása céljából?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A napokban volt az AIDS Világnapja, amelyet 1988 óta tartanak meg, hogy felhívják a figyelmet a 
gyógyíthatatlan betegség megelőzésére. Ma már az egyik legtöbb halálos áldozatot követelő kór az 
AIDS. A fertőzöttek száma és a halálozások aránya folyamatosan nő. Ha a későbbiekben még 
csökken is a megbetegedések aránya, továbbra is a világszerte 10 leggyakoribb haláleset egyike 
marad. A betegség terjedésének csökkentésében szerepet játszik a megelőzés, a felvilágosítás, az 
STD betegségek egészére kiterjedő szűrővizsgálatok, illetve a megfelelő kezelés.

Kérem Miniszter Urat, szíveskedjék válaszolni, a következő kérdéseimre:

1. 2010 óta nincs az országnak elfogadott HIV/ AIDS stratégiája, 2018-ban mit tervez a kormány 
tenni a betegség terjedésének visszaszorítása céljából? 

2. Milyen gyakran tart ülést a Nemzeti HIV/AIDS Munkacsoport, milyen eredményeik vannak, 
illetve mik a terveik a jövőt tekintve? 

3. Tervezik -e ingyenes, anonim szűrés lehetőségének kiszélesítésével, illetve a gyorstesztekhez 
való egyszerűbb hozzáférés javításával támogatni a korai diagnózis felállítását?

4.Támogatja -e a kormány a gyógyszeres megelőzés (PrEP) hozzáférhetőségének javítását, akár 
olcsóbb generikumok megjelenésének lehetőségével is? 

5. Van -e részletes felvilágosításra, megfelelő színvonalú szexuális nevelésre lehetősége az általános
és középiskoláknak?

6. Az idei Nemzeti Alaptantervben tervezik -e a szexuálisan terjedő betegségek veszélyeire, a 



védekezési lehetőségekre felhívni a fiatalok figyelmét?

7. Hogyan kívánja a kormány felhívni a figyelmet a védekezés fontosságára, hogy ezáltal 
csökkentse a megbetegedések számát, illetve kevesebb terhesség-megszakításra kerüljön sor? 
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